

Title (en)

Atmospheric gas burner with groups of vents for the passage of the mixture of combustible gas and combustion air.

Title (de)

Atmosphärischer Gasbrenner mit in Gruppen angeordneten Durchtrittsschlitten für das brennbare Gas-Verbrennungsluft-Gemisch.

Title (fr)

Brûleur atmosphérique à gaz avec des groupes de fentes de passage du mélange gaz combustible-air comburant.

Publication

EP 0009831 A2 19800416 (FR)

Application

EP 79200393 A 19790716

Priority

- IT 8558978 A 19780728
- IT 8562278 A 19781106

Abstract (en)

[origin: US4293297A] A burner is described which comprises a cylindrical body, orifices for the exit of the mixture, the orifices being arranged in groups of slits and being of minimum width and moderate length, set side by side in parallel sub-groups, so as to give rise to fan-shaped flames with a single flame front corresponding to each group. In this manner the noise of the burner is reduced and a great stability of the flame is achieved which makes the flame itself regular. This fact produces advantages both as to uniformity of operation and efficiency of the burner. According to one embodiment of the invention, the first plate of the burner is covered by a second plate which is provided with orifices through which the flames coming from the groups of slits pass.

Abstract (fr)

Sur la paroi cylindrique du corps du brûleur sont ménagées des ouvertures pour le passage du mélange combustible, ces ouvertures étant réalisées sous la forme de fentes (5) présentant une largeur minime et une longueur réduite. Ces fentes (5) sont rassemblées en groupes eux-mêmes divisés en sous-groupes parallèles, en donnant ainsi lieu à des éventails de flamme présentant un front de flamme unique en vis-à-vis de chaque groupe. On réduit ainsi le bruit causé par le brûleur en même temps qu'on garantit une grande stabilité de la flamme; la régularité de cette flamme se révèle avantageuse aussi bien sur le plan de l'uniformité de fonctionnement que sur celui du rendement du brûleur.

IPC 1-7

F23D 13/36; F23D 13/02

IPC 8 full level

F23D 14/10 (2006.01); **F23D 14/26** (2006.01); **F23D 14/58** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F23D 14/105 (2013.01 - EP US); **F23D 14/26** (2013.01 - EP US); **F23D 14/58** (2013.01 - EP US); **F23D 2210/00** (2013.01 - EP US)

Cited by

EP0172945A1; US5839891A; US5215457A; DE19961994A1; DE19961994C2; FR2665514A1; US5059115A; AU627146B2; GB2176588A; US4923393A; ITMI20130824A1; WO8901116A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0009831 A2 19800416; EP 0009831 A3 19800430; EP 0009831 B1 19840118; CA 1136033 A 19821123; DE 2966549 D1 19840223; US 4293297 A 19811006

DOCDB simple family (application)

EP 79200393 A 19790716; CA 332642 A 19790727; DE 2966549 T 19790716; US 5880379 A 19790719